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JEGYZŐKÖNYV 

Készült Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testülete Városrendezési, - fejlesztési és Idegenfor-
galmi Bizottságának 2024. március 25. napján 13.00 órakor a Szentesi Közös Önkormányzati Hivatal 
Konferencia termében megtartott soros nyílt üléséről. 

Jelen voltak: 
Móra József 
Besenyei Gábor 
Dr. Kormányos József 
Pohl Anette 
Szűcs György 

Távolmaradását jelezte: 
Pásztor Antal 
Antal Balázs Tibor 

levezető elnök 
bizottsági tag 
bizottsági tag 
bizottsági tag 
bizottsági tag 

bizottsági elnök 
bizottsági tag 

A Szentesi Közös Önkormányzati Hivatal részéről jelen volt: 
Döbrőssyné dr. Seres Ilona jegyző 
Dr. Danyi Katalin 
Balogh Imre 
Dr. Tabajdi Ágnes 
Labádi-Fébert Andrea 
Berezvai Csilla 
Takács Gábor 
Szabóné Vérten Anita 

aljegyző 
Számviteli és Tervezési Iroda vezetője 
Jegyzői Iroda vezetője 
Műszaki Iroda vezetője 
főkertész 
főépítész 
jegyzőkönyvvezető 

További meghívottak: 
Holrnan István 
Kocsis László 
Matkócsik Pál 
Kun József 
Halupa Eszter 

Szentes Városi Szolgáltató Kft. ügyvezetője 
Szentes Városellátó NKft. ügyvezetője 
Vendégszeretet Egyesület elnöke 
r. alezredes, mb. kapitányságvezető 
Szentesi Élet Kft. ügyvezetője 

Móra József levezető elnök: 
Köszöntötte az ülésen megjelent tagokat, meghívottakat. Megállapította, hogy a Bizottság 5 tagja jelen 
van. távolmaradását 2 fő jelezte. A határozatképes ülést megnyitotta. 
Javasolta, hogy a 3. sorszámú, a „Szentes város közrendjéről és közbiztonságáról szóló 2023. évi be-
számoló" c., valamint a 4. sorszámú, a Szentesi Katasztrófavédelmi Kirendeltség Szentesi Hivatásos 
Tűzoltó-parancsnokság 2023. évi munkájáról szóló beszámoló" tárgyú előterjesztéseket akkor tárgyal-
ják, amikor a parancsnok és a rendőrkapitány úr megérkezik az ülésre. 
A jegyzőkönyv aláírójának Szűcs György bizottsági tagot kérte fel. Kérte a bizottsági tagokat, aki a 
jegyzőkönyv aláíró személyével egyetért, szavazzon. 

A Városrendezési,- fejlesztési és Idegenforgalmi Bizottság a jegyzőkönyv hitelesítő személyét 
5 igen szavazattal elfogadta. 

Móra József: 
Kérte a bizottsági tagokat, aki a napirendet az elhangzott módosítással elfogadja, szavazzon. 
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A Városrendezési,- fejlesztési és Idegenforgalmi Bizottság a napirendet 5 igen szavazattal elfo-
gadta és az alábbi határozatot hozta: 

21/2024. (111.25.) VB 
Tárgy: Napirend 

HATÁROZAT 

Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testülete Városrendezési,- fejlesztési és Idegenfor-
galmi Bizottsága az ülés napirendjét az alábbiak szerint határozta meg: 

1.) Városrendezési,- fejlesztési és Idegenforgalmi Bizottság beszámolója (6) 
2.) Szentes Város Önkormányzata 2024. évi Közbeszerzési Terv elfogadása (11) 
3.) A nem közmüvei összegyűjtött háztartási szennyvíz begyűjtésére vonatkozó közszolgálta-

tási tevékenység(13) 
4.) Döntés Háztartási méretű fotovoltaikus kiserőművek (HMKE) tervezése, engedélyezte-

tése és kiépítése" tárgyú, Kbt. 115.§ (1) bekezdése szerinti, az ajánlattételi felhívás közvet-
len megküldésével induló közbeszerzési eljárásról (14) 

5.) Szentesi Katasztrófavédelmi Kirendeltség Szentesi Hivatásos Tűzoltó-parancsnokság 
2023. évi munkájáról szóló beszámoló (4) 

6.) A városi járdák felújításának ütemezése I. 
7.) Szentes város közrendjéről és közbiztonságáról szóló 2023. évi beszámoló (3) 
8.) Döntés kistérségi szélessávú internet hálózat nyilvános pályázati eljárásáról (15 zárt) 

1.) Városrendezési,- fejlesztési és Idegenforgalmi Bizottság beszámolója (6) 

Móra József: 
Megkérdezte, hogy a beszámolóval kapcsolatban kérdés, vélemény van-e? Megállapította, hogy nem 
volt. Kérte a bizottsági tagokat, aki az előterjesztést a Képviselő-testületnek elfogadásra javasolja, sza-
vazzon. 

A Városrendezési,- fejlesztési és Idegenforgalmi Bizottság a javaslatot 5 igen szavazattal elfo-
gadta és meghozta az alábbi határozatot: 

22/2024. (111.25.) VB 
Tárgy: Városrendezési,- fejlesztési és Idegenforgalmi Bizottság beszámolója 

HATÁROZAT 

Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testülete Városrendezési,- fejlesztési és Idegen-
forgalmi Bizottsága megtárgyalta a „Városrendezési.- fejlesztési és Idegenforgalmi Bizott-
ság beszámolója" tárgyú előterjesztést és a Képviselő-testületnek elfogadásra javasolja. 

2.) Szentes Város Önkormányzata 2024. évi Közbeszerzési Terv elfogadása (11) 

Holman István: 
Azok a projektek kerültek a Közbeszerzési Tervbe, amelyekre 2024. évben közbeszerzési eljárást kell 
kiírni. 
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Móra József: 
Megkérdezte, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban kérdés, vélemény van-e? Megállapította, hogy nem 
volt. Kérte a bizottsági tagokat, aki az előterjesztést a Képviselő-testületnek elfogadásra javasolja, sza-
vazzon. 

A Városrendezési,- fejlesztési és Idegenforgalmi Bizottság a javaslatot 5 igen szavazattal elfo-
gadta és meghozta az alábbi határozatot: 

23/2024. (111.25.) VB 
Tárgy: Szentes Város Önkormányzata 2024. évi Közbeszerzési Terv elfogadása 

HATÁROZAT 

Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testülete Városrendezési,- fejlesztési és Idegen-
forgalmi Bizottsága megtárgyalta a „Szentes Város Önkormányzata 2024. évi Közbeszer-
zési Terv elfogadása" tárgyú előterjesztést és a Képviselő-testületnek elfogadásra javasolja. 

3.) A nem közművel összegyűjtött háztartási szennyvíz begyűjtésére vonatkozó 
közszolgáltatási tevékenység (13) 

Móra József: 

A városban hány olyan háztartás van, ahol a közcsatorna rendelkezésre áll, de nincs rákötve? 

Labádi-Fébert Andrea: 
Elvileg ilyen már nem lehetne, azonban ilyen információval nem rendelkezik. Az Adóiroda rendelkez-
het adattal, mert minden évben a talajterhelési díjat kiszabja. 
Berezvai Csilla: 
Az Adóirodának csak olyan adata van, hogy kik fizetnek talajterhelési díjat, viszont azzal az informá-
cióval nem rendelkezik, hogy hol van gerincvezeték. Ahol van gerincvezeték, ott kötelező a rákötés. 
Véleménye szerint ilyen adattal az Alföldvíz Zrt. rendelkezik. 

Móra József: 
A rákötésnek díja van. Ha a tulajdonos a rákötési díjat nem tudja megfizetni, akkor mi történik? 

Dr. Kormányos József: 
Fizeti a talajterhelési díjat. 

Labádi-Fébert Andrea: 
A régi szennyvízaktába gyűjti a szennyvizet. 

Kocsis László: 
Az Adóirodának elvileg van tudomása arról, hogy melyek azok az ingatlanok, amelyeknél a bevallásban 
szerepel, hogy szippantott szennyvízként szállítanak onnan szennyvizet. Csak azután kell talajterhelési 
díjat fizetni, ha nem tudja igazolni, hogy zárt gyűjtőből el lett szállítva a szennyvíz. Az Alföldvíz Zrt. 
tudja megadni, hogy mely ingatlanok előtt van gyűjtővezeték, de nincs rákötve, viszont arról nincs tu-
domása, hogy adott ingatlantól mennyi szennyvizet visznek el. 
Korábban a hatósági árképzés az önkormányzat hatáskörébe tartozott, de jelenleg is az önkormányzat-
nak kell díjat megállapítania. Az ellátottsági arány közelít a 100%-hoz. 
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Móra József: 
Az önkormányzatnak nem kellene jelezni az illetékes Kormányzat felé, hogy a harmonizációt csinálják 
meg? 

Döbrőssyné dr. Seres Ilona: 
Mire vonatkozó harmonizációt? 

Móra József: 
Jogharmonizációt, miszerint az önkormányzatnak nincs lehetősége azt tudni, hol nincsenek rákötve a 
gerincvezetékre. Mindenki az önkormányzatot teszi felelőssé. 

Döbrőssyné dr. Seres Ilona: 
Utánajárnak. 

Kocsis László: 
Az önkormányzatnak csak az a feladata, hogy biztosítson olyan vállalkozót, aki a településen megren-
delésre elvégzi ezt a munkát. 

Móra József: 
Miért kell az önkormányzatot ezzel terhelni, ha a törvények szerint az ellátási kötelezettség ebben a 
térségben az Alföldvíz Zrt.-t terheli? 

Döbrőssyné dr. Seres Ilona: 
Véleménye szerint az Alföldvíz Zrt.-nek tudnia kell, ahol ivóvizet szolgáltat, ott számláz-e vagy sem 
szennyvíz elvezetési díjat. 

Móra József: 
A Kurcába vannak a csapadékvíz befogadó csatornák bekötve, amibe időnként kommunális szennyvíz 
kerül. A csapadék vizel vezető csatornák az önkormányzat kezelésében vannak és ha ebbe szennyvíz 
kerül, akkor az önkormányzatot fogják megbüntetni. 

Kocsis László: 
A Nádas sétánynál lévő átemelőnél sürün van dugulás, mert ott bukóvezeték van. Nagy sebességgel jön 
le a Szalai utcából, ami miatt torlódás van. a cső 90 fokos kanyarban fordul be a Nádas sétányba. 

Móra József: 
A lakosság nem tudja azt, hogy ezzel kapcsolatban az önkormányzat hatáskörébe csak a bírságkiszabás 
és szippantott szennyvíz elszállítására vállalkozó biztosítása tartozik. 

Döbrőssyné dr. Seres Ilona: 

Az önkormányzatnak az a kötelessége, hogy közszolgáltatási szerződést kössön a feladat ellátására. 

Móra József: 
Államosítva van a szennyvízkezelés, az ivóvízellátás, akkor az önkormányzatnak ehhez mi köze van? 
Intézze a kormányzat. Ez volna a jogharmonizáció lényege. 
Szűcs György: 

A beszedett talajterhelési díj az önkormányzaté? 

Balogh Imre: Teljes egészében az önkormányzaté. 
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Szűcs György: 
Nagyságrendileg mekkora összeg? 

Balogh Imre: 
4,5 mFt van betervezve. 

Móra József: 
Megközelítőleg 3,5 mFt. 

Döbrőssyné dr. Seres Ilona: 

Az önkormányzatnak a törvény értelmében közszolgáltatási szerződést kell kötni. 

Móra József: Kérte a bizottsági tagokat, aki a határozati javaslatot elfogadásra javasolja, szavazzon. 

A Városrendezési,- fejlesztési és Idegenforgalmi Bizottság a javaslatot 5 igen szavazattal elfo-
gadta és meghozta az alábbi határozatot: 

24/2024. (111.25.) VB 
Tárgy: A nem közművel összegyűjtött háztartási szennyvíz begyűjtésére vonatkozó közszolgálta-

tási tevékenység 

HATÁROZAT 

Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testülete Városrendezési,- fejlesztési és Idegen-
forgalmi Bizottsága megtárgyalta ,.A nem közmüvei összegyűjtött háztartási szennyvíz be-
gyűjtésére vonatkozó közszolgáltatási tevékenység" tárgyú előterjesztést elfogadásra java-
solja. 

4.) Döntés „Háztartási méretű fotovoltaikus kiserőművek (HMKE) tervezése, enge-
délyeztetése és kiépítése" tárgyú, Kbt. 115.§ (1) bekezdése szerinti, az ajánlatté-
teli felhívás közvetlen megküldésével induló közbeszerzési eljárásról (14) 

Móra József: 
Ez az önkormányzat korábbi pályázata, amely az intézmények áramellátását biztosítja napelem telepí-
téssel. 

Besenvei Gábor: 

A Móricz Zsigmond Művelődési Házra miért kell beruházni, ha az bérbe van adva? 

Móra József: 
Azért kell, mert az önkormányzat tulajdonában van. A bérlő ebben a pályázatban nem vehet részt, csak 
az önkormányzat. A bérleti szerződés nem jogosítja fel a pályázaton való részvételre. 
Labádi-Fébert Andrea: 
Nem pályázat, hanem az önkormányzat hitelből finanszírozza a napelemes rendszer kiépítését. Az in-
gatlan tulajdonosa telepíthet ilyen rendszert. Nem lehet tudni, hogy hosszútávú bérlő marad-e. 
A jelenlegi bérlő úgy bérli, ha pályázati forrásból sikerül az épületet felújítani. Ha nem, akkor a bérleti 
szerződését felmondja. A Tóth J. u. 9. sz. alatti ingatlant úgy vette bérbe, hogy rendbe teszi az ingatlant 
és az értéknövelő beruházásokat a bérleti díjba belekompenzálják. 
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Tavaly októberben, amikor az épületekre vonatkozó igénybejelentőket be kellett nyújtani, akkor még 
nem tudták, hogy mennyire lesz hosszútávú a bérleti szerződés. 

Szűcs György: 
A bérleti díjon változtat? 

Labádi-Fébert Andrea: 

A bérleti szerződésben csak az intlációkövető bérleti díj emelkedés szerepel. 

Móra József: 
Az önkormányzat a ténylegesen elfogyasztott energiát fogja kiszámlázni. A napelem a tulajdonosnak 
dolgozik. 
Szűcs György: 

A tulajdonos beruház több millió forintot, de a bérlőnek lesz kedvezőbb az áram díja. 

Móra József: 
A főmérő nem lesz átírva a bérlő fogyasztási helyére, az az önkormányzat fogyasztási helye marad. Az 
önkormányzat a fogyasztott energiát fogja leszámlázni a bérlőnek. 
Szűcs György: 

Lényegesen kevesebb lesz az elfogyasztott és kiszámlázott energiadíj. 

Móra József: 

A főmérő a teljes fogyasztást méri. 

Szűcs György: 

A számlában nem az van benne. 

Móra József: 
A felelős gazdálkodás, ha az elfogyasztott áramdíj van továbbszámlázva. Az önkormányzat nem adja 
át a főmérőhelyet a bérlő tulajdonába. Szűcs György: 

Azt megfelelőnek tartotta, ha a bérlő az elfogyasztott energiát fizeti ki. 

Labádi-Fébert Andrea: 
A bérleti szerződést felül kell vizsgálni, ha a napelemes rendszer átadásra kerül és a hálózatba bekap-
csolásra kerül, valamint a csatlakozási szerződés megkötésre kerül. 
Megérkezett az ülésre: Kálmán Rajmund tű. parancsnok 

Móra József: 
Elfogadásra javasolja azzal a kiegészítéssel, amennyiben olyan önkormányzati tulajdonú épületre kerül 
felszerelésre napelemes rendszer, amely jelenleg bérbeadással van hasznosítva, vagy a későbbiekben 
bérbeadással lesz hasznosítva, és az önkormányzat beruházásában valósul meg a napelemes rendszer, 
akkor a napelemes rendszer üzembehelyezését követően a meglévő bérleti szerződés legyen felülvizs-
gálva, illetve az új bérleti szerződés ennek figyelembevételével kerüljön megkötésre. 
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Dr. Kormányos József: 
Az előterjesztésben szereplő 28 ingatlanra kerül napelemes rendszer? 

Labádi-Fébert Andrea: 
Erre a 28 ingatlanra fog felkerülni napelemes rendszer, mert a keret ennyire elég. 

Móra József: 

Kérte a bizottsági tagokat, aki az elhangzott módosítást elfogadja, szavazzon. 

A Városrendezési,- fejlesztési és Idegenforgalmi Bizottság a javaslatot 5 igen szavazattal elfogadta. 

Móra József: Kérte a bizottsági tagokat, aki a módosított határozati javaslatot elfogadásra javasolja, szavazzon. 

A Városrendezési,- fejlesztési és Idegenforgalmi Bizottság a javaslatot 5 igen szavazattal elfo-
gadta és meghozta az alábbi határozatot: 

25/2024. (111.25.) VB 
Tárgy: Döntés „Háztartási méretű fotovoltaikus kiserőmüvek (HMKE) tervezése, engedélyezte-

tése és kiépítése" tárgyú, Kbt. 115.§ (1) bekezdése szerinti, az ajánlattételi felhívás közvet-
len megküldésével induló közbeszerzési eljárásról 

HATÁROZAT 

Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testülete Városrendezési,- fejlesztési és Idegenfor-
galmi Bizottsága megtárgyalta a Döntés Háztartási méretű fotovoltaikus kiserőmüvek 
(HMKE) tervezése, engedélyeztetése és kiépítése" tárgyú. Kbt. 115.§ (1) bekezdése szerinti, 
az ajánlattételi felhívás közvetlen megküldésével induló közbeszerzési eljárásról" tárgyú elő-
terjesztést. Elfogadásra javasolja azzal a kiegészítéssel, amennyiben olyan önkormányzati tu-
lajdonú épületre kerül felszerelésre napelemes rendszer, amely jelenleg bérbeadással van hasz-
nosítva, vagy a későbbiekben bérbeadással lesz hasznosítva, és az önkormányzat beruházásá-
ban valósul meg a napelemes rendszer, akkor a napelemes rendszer üzembehelyezését köve-
tően a meglévő bérleti szerződés legyen felülvizsgálva, illetve az új bérleti szerződés ennek 
figyelembevételével kerüljön megkötésre. 

5.) Szentesi Katasztrófavédelmi Kirendeltség Szentesi Hivatásos Tűzoltó-parancs-
nokság 2023. évi munkájáról szóló beszámoló (4) 

Kálmán Rajmund tü. parancsnok: 
Az elmúlt év átlagos cvnek volt tekinthető. A szélsőségesebb időjárás miatt a műszaki mentések száma 
26%-kal növekedett, a tűzesetek száma viszont 4%-kal csökkent. Októberben a városban végigsöprő 
vihar a város szélét érintette, 17 ingatlanban keletkezett kár. Augusztus 18-án a szarvasi úti elektromos 
fogadóállomáson történt tűzeset kapcsán vállalkozások a működésükhöz kértek áramfejlesztőket, amely 
biztosítása nem tartozik a feladatkörükbe. A tűzoltóság feladata elsősorban az önkormányzati, állami, 
egészségügyi intézmények és a lakosság ilyen jellegű problémáinak megoldása. 
A városban és a járás területén sok helyen az utcanév és házszám táblák hiányoznak. Erre valamiféle 
megoldás kellene, mert az ilyen jellegű probléma késlelteti a beavatkozást. Kérte beszámolója elfoga-
dását. 

Móra József: 
Megköszönte a tüzoltóparancsnokság valamennyi tagjának munkáját. 
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Kérte a bizottsági tagokat, aki a határozati javaslat elfogadását javasolja a Képviselő-testületnek, sza-
vazzon. 

A Városrendezési,- fejlesztési és Idegenforgalmi Bizottság a javaslatot 5 igen szavazattal elfo-
gadta és meghozta az alábbi határozatát: 

26/2024. (111.25.) VB 
Tárgy: Szentesi Katasztrófavédelmi Kirendeltség Szentesi Hivatásos Tűzoltó-parancsnokság 

2023. évi munkájáról szóló beszámoló 

HATÁROZAT 

Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testülete Városrendezési,- fejlesztési és Idegenfor-
galmi Bizottsága megtárgyalta a „Szentesi Katasztrófavédelmi Kirendeltség Szentesi Hivatá-
sos l uzoltó-parancsnokság 2023. évi munkájáról szóló beszámoló" tárgyú előterjesztést és a 
Képviselő-testületnek elfogadásra javasolja. 

6.) A városi járdák felújításának ütemezése I. 

Kocsis László: 
Az előterjesztés az előző évhez képest annyiban más, hogy az éves forrást ismerték a költségvetés ké-
szítésekor. Az I. ütem költsége szinte felemészti az erre az évre tervezett teljes összeget. Reménykedik 
abban, hogy a szeptember tárgyaláskor a város pótlólagos forrást fog biztosítani a felújítás II. ütemezé-
sére. 
Az elmúlt évben 10 mFt volt a forrás. Az árak emelkedése miatt a jelenleg tervezett 551,2 m2-nyi járda 
6,5 mFt-ba kerül. 

Besenvei Gábor: 
A Liget melletti kerékpárút felújítása mikor fejeződik be? Az aszfalt a kerítés tövéig fog tartani vagy 
zúzalékkal lesz feltöltve? 

Kocsis László: 
Az aszfalt nem a kerítésig fog tartani. A zúzalék tulajdonképpen padka. A másik irányba megszélesítet-
ték a kerékpárutat, szegélyt építettek. 

Besenvei Gábor: 

Az újonnan kiszélesített rész aszfaltos lesz? 

Kocsis László: 
A Liget kapubejárójától a Lengyel utcáig tartó kerékpárút szakasz újabb fedést kap, kivéve a Csongrádi 
úti 6 m széles szervizút. 
Reménykedik abban, hogy március 28-án megérkezik a kivitelező, amely kapcsán elkészül a Csongrádi 
úti kerékpárút aszfaltozása, a Gilicze Antal utca aszfaltozása, a Garázs dűlő Y ág jobb oldalának és a 
Nyíri köz aszfaltozása. 
Besenvei Gábor: 

Megköszönte a Kossuth u. 8-10. ingatlan mögötti térkövezést. 

Móra József: Kérte a bizottsági tagokat, aki a határozati javaslatot elfogadja, szavazzon. 
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A Városrendezési,- fejlesztési és Idegenforgalmi Bizottság a javaslatot 5 igen szavazattal elfo-
gadta és meghozta az alábbi határozatot: 

27/2024. (111.25.) VB 
Tárgy: A városi járdák felújításának ütemezése I. 

HATÁROZAT 

Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testülete Városrendezési,- fejlesztési és Idegenforgalmi 
Bizottsága megtárgyalta „A városi járdák felújításának ütemezése I." szóló előterjesztést és az 
alább felsorolt helyszíneken a munkák elvégzését jóváhagyja. 

Helyszín hossz 
(m) 

széles-
ség 
(m) 

terü-
let 
(m2) 

felújítás jellege 

Mecs Balog u. 11. 40 1,1 44 járdalap/járdalap 
Jókai u. 149. (NagyS. u. 15.) 51 1,1 56,1 járdalap/járdalap 
Szigeti I. u. 14. 33 1,3 42,9 aszfalt bont./új térkő 
Árpád u. 17-19. 41 1,2 49,2 járdalap/járdalap 
Árpád u. 2-4. 40 1,3 52 járdalap/járdalap 
Árpád u. 8. 39 1,1 42,9 járdalap/járdalap 
Nagyhegyszéli u. 47. - Szeszfőzde dűlő 137 1,3 178,1 aszfalt/aszfalt 
Vecseri u. 22. 10 1,1 11 aszfalt/aszfalt 
József A. u. 16. 25 3 75 járólap/aszfalt 
Összesen 551,2 

Határidő: folyamatos 

Felelős: Szentes Városellátó Nonprofit Kft. 

A határozatról értesítést kap: 
1./ Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testületének tagjai 
2./ Szentesi Közös Önkormányzati Hivatal Műszaki Iroda 
3./ Szentesi Közös Önkormányzati Hivatal Jegyzői Iroda 
4./ Szentes Városellátó Nonprofit Kft. 

EGYEBEK 

Móra József: 
Tájékoztatásul elmondta, hogy a felújított Kurea sétány kivilágítása a napokban megtörtént, amely köz-
megelégedésre szolgál. 
Az elkövetkezendő napokban hálózafejlesztési munkák, felújítások fognak zajlani, amely időnként tel-
jes útlezárással fog járni. 
Folytatódik Szentes - Csongrád között a magasfeszültségű rendszer kiépítése. A lakosság türelmét 
kérte. 

Megérkezett az ülésre: Kun József r. alezredes, mb. kapitányságvezető 
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7.) Szentes város közrendjéről és közbiztonságáról szóló 2023. évi beszámoló (3) 

Móra József: 
Üdvözölte az ülésen megjelent rendőrkapitány urat, aki az elmúlt képviselő-testületi ülésen bemutatko-
zott. A Szentesi Rendőrkapitányságon éveken keresztül osztályvezetőként is dolgozott. 

Kun József mb. rendőrkapitány: 
A Rendőrség minden évben célokat tűz ki maga elé és igyekszik a szakmai célokat megvalósítani. A 
szakmai eredmények megtartása mellett a legfontosabb cél az volt, hogy a Szentes járásban élők biz-
tonságát szavatolják. A közbiztonságot súlyosan érintő probléma nem merült fel. Az itt élők egy ki-
egyensúlyozott, nyugodt közbiztonsági légkörben élhetnek. 
A statisztika alapján 284 bűncselekmény vált ismertté, ez a korábbi évekhez képest minimális emelke-
dést mutat. A közterületen elkövetett bűncselekmények számában 38%-os emelkedés történt, melynek 
oka a garázdaság és rongálás. Az elkövetők kilétét a rendőrkapitányság a büntetőeljárások során meg-
állapította. A nyomozás eredményességi mutatót tovább tudták javítani. 
Bűnügyi fertőzöttség: a bűncselekmények számát százezer főre vetítik le, ami azt jelenti, hogy Szentes 
járás illetékességi területére levetítve a százezer főre jutó bűncselekmények száma itt volt a legalacso-
nyabb. 
A testi sértések száma 20-ról 12-re csökkent. 
Kábítószer terjesztők vonatkozásában 2 büntetőeljárás indult. 
Lopások száma 72-ről 86-ra nőtt. Lakásfeltörések száma 8-ról 9-re emelkedett. 2 gépkocsi feltörés tör-
tént, 2 gépjármű önkéntes elvétele miatt indult eljárás. 
Egy rablás és egy kifosztás történt, melynek felderítési mutatója 100%-os. 
Ittas vezetők kiszűrése a forgalomból 19-ről 23-ra nőtt. 
Felhívta a figyelmet, hogy egyre több az online térben elkövetett csalások száma. Magánszemélyeket, 
jogi személyeket, önkormányzatokat, civil szervezeteket telefonon, emailen keresztül keresnek fel, ki-
csalva a bankkártya adatokat vagy kártékony szoftvert telepítenek az asztali gépre, mobil telefonra, 
amellyel meg tudják szerezni a folyószámlához tartozó adatokat. Ezen bűncselekmények száma 25-ről 
46-ra nőtt. Országos szinten 19 milliárd forintnyi kárt okoztak 2023. évben. Nehéz a bizonyítás, mert 
online követik el és gyakran külföldre utalják át a pénzt. A Csongrád-Csanád Vármegyei Rendőr-főka-
pitányságon van egy több fős csoport, amely az online térben elkövetett csalások felderítésére speciali-
zálódott. 
Rendészeti munka: egész évben biztosított volt a közterületi jelenlét. Segélyhívás esetén 11 perc alatt a 
helyszínre értek a rendőrök, amely országos átlag feletti értéknek számít. Csökkent az elfogások és 
előállítások száma, nőtt a büntető feljelentések, a helyszínen kiszabott bírságok, valamint a szabálysér-
tési feljelentések száma. Az Országos Rendőr-főkapitányság kiadott egy intézkedési tervet, amely ér-
telmében a rendőrségek feladata, hogy csökkentse a balesetek számát. A balesetek kialakulásában a 
gyorshajtás áll az első helyen, majd az irányváltoztatás, kanyarodás szabályainak megsértése, valamint 
az elsőbbségi jog meg nem adása. A kerékpárosokra is nagyobb figyelmet fordítanak. A város közigaz-
gatási területén 46-ról 37-re csökkent a balesetek száma. Egy halálos kimenetelű baleset történt. A sú-
lyos sérüléssel járó balesetek száma 16-ról 12-re, míg a könnyű sérüléssel járó balesetek száma 28-ról 
24-re csökkent. 
Prevenciós tevékenységet folytatnak az óvodákban, általános és középiskolában, az idősek otthonában. 
Az online térben elkövetett jogsértésekben a sértetti közrehatás jelentős. Ha az emberek felelősen ke-
zelnék a bankkártya és bankszámla adatokat, akkor elkerülhetők lennének azok. hogy sértetté váljanak. 
Megköszönte Szentes Város Önkormányzatának, a Képviselő-testületnek, a polgármester úrnak azt a 
támogatást, azokat a jelzéseket, amelyeket egész évben nyújtottak a Szentesi Rendőrkapitányságnak. 

Besenvei Gábor: 
Mennyire gyakori, hogy közúti ellenőrzésre a vármegyei rendőrök jönnek ki megkülönböztetés nélküli 
gépjárművel? A szentesi rendőrök is teljesítenek-e máshol szolgálatot? 
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Kun József: 
A Csongrád-Csanád Vármegyei Rendőr-főkapitányság járműveit szokták kikérni abból a célból, hogy 
rejtetten figyeljék a közlekedőket. Létezik menet közbeni sebességellenőrzés. Ezeken a civil járműve-
ken van megkülönböztető jelzés, de nem feltűnő. 

Szűcs György: 
Véleménye szerint nem biztos, hogy jó megoldás az, ha a városból kifelé haladva, a lakókörnyezet 
elhagyása után a Vásárhelyi úton a régi iskola parkolójában sebességmérést hajtanak végre és 55-58 
km/h sebességgel bemérve büntetik az autósokat. Az internetes csalásokra jobban kellene figyelni. A 
prioritásokat át kellene helyezni. 
Felhívta a figyelmet, hogy a jó idővel kirajzanak a tizenéves motorosok és éjszakánként a Kossuth tér 
és Ifjúsági Ház gödör" között többször oda-vissza, nagy zajhatással közlekednek. Kérte, hogy ellen-
őrizzék ezt a szakaszt sűrűbben és próbálják meg biztosítani a város nyugalmát. 
A kerékpárosok közlekedési kultúrája is katasztrofális. 
A Villogó utca - Temető utca - Mátyás király utca csomópontban 30 km/h-s sebességkorlátozó tábla 
van kihelyezve, de ott is gyorsan közlekednek az autók, nem szokott sebességmérést tapasztalni. Ered-
ményesebb lenne itt mérést végezni, mint a Vásárhelyi úton. 

Móra József: 
Jelezte, a beszámolóban szerepel, hogy a körzeti megbízottak rendszeresen tartják a képviselőkkel a 
kapcsolatot, amelyet megfelelőnek talált. Szükségét látják annak, hogy az egyenruhás állomány a köz-
terület-felügyelőkkel és a polgárőrökkel együtt a közterületen jelen legyen. Szerencsés volna, ha az 
együttműködés hatékonyabb volna a renitensekkel, az együttélés szabályait megszegőkkel szemben. 
Megköszönte a Rendőrségnek a város biztonsága érdekében végzett munkáját. 

Kun József: 
Sebességmérést azon az útszakaszon szoktak végezni, ahol a sebességhatár be nem tartása miatt maga-
sabb a balesetek száma. Tájékoztatásul elmondta, hogy 30 km/h táblánál nem fognak sebességet mérni, 
mert nagyon alacsony. 
Ha lakosság részéről megkeresést kapnak, azoknál a vendéglátó egységeknél fokozottabb ellenőrzést 
végeznek. 

Móra József: 
Egyes boltokban vannak kamerák, amelyen vissza lehet nézni, hogy fiatalkorúakat szolgálnak-e ki sze-
szesitallal. Szúrópróbaszerűen érdemes néhány helyet megvizsgálni. 

Kun József: 
Tájékoztatásul elmondta, hogy a Nagy Ferenc utcában a város tulajdonát képező utcabútorba beletola-
tott egy gépjármű, amelyet a kamera rögzített, ennek köszönhetően a biztosítás terhére megtérült az 
okozott kár. A kamerák felvételei nemcsak a bűncselekmények, hanem közlekedési szabálysértések, 
balesetek kapcsán is bizonyító erejűek. 

Móra József: 
Kérte a bizottsági tagokat, aki a határozati javaslatot elfogadásra javasolja, szavazzon. 

A Városrendezési,- fejlesztési és Idegenforgalmi Bizottság a javaslatot 5 igen szavazattal elfo-
gadta és meghozta az alábbi határozatot: 
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28/2024. (111.25.) VB 
Tárgy: Szentes város közrendjéről és közbiztonságáról szóló 2023. évi beszámoló 

HATÁROZAT 

Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testülete Városrendezési,- fejlesztési és Idegenfor 
galmi Bizottsága megtárgyalta a „Szentes város közrendjéről és közbiztonságáról szóló 2023 
évi beszámoló" tárgyú előterjesztést és a Képviselő-testületnek elfogadásra javasolja. 

Móra József: 
Bejelentette, hogy a Bizottság munkáját zárt ülésen folytatja. 

K.m.f. 

levezető elnök bizottsági tag 


